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NOVOROČNÍ SLOVO STAROSTKY
Vážení spoluobčané, doufám, že jste vánoční svátky prožili v kruhu svých nejbližších,  
a že jste si dokázali najít čas i na odpočinek a relaxaci, abyste mohli do nového roku 

2020 vstoupit pevným krokem.
Máme za sebou rok 2019 a já bych chtěla touto cestou velmi poděkovat všem, kteří se jakkoli 
podílí na chodu a na životě v našem městě. Poděkování patří jak zastupitelům, členům osadních 
výborů a členům zřízených výborů zastupitelstva a komisí rady, tak pracovníkům našeho města, 
všem spolkům a jednotlivcům, kteří se v našem městě velkou měrou podílí na společenském, 
kulturním a sportovním životě.  Všem, kterým záleží na místě, kde žijeme, a kteří přidají myšlenku 
i ruku k dílu. 
Dovolte mi za sebe a za všechny členy Rady města Velké Opatovice popřát všem do nového roku 
2020 především pevné zdraví, hodně radosti, lásky, tolerance a velkou míru tvůrčí energie. Ať do 
následujícího období vykročíte spokojení, ať se vaše sny a všechna větší i drobná přání promění ve 
skutečnost a jsou zaslouženou odměnou za všechno vaše každodenní snažení. 

       Ing. Kateřina Gerbrichová, starostka 

Stalo se
Výsadba javorové aleje
Dne 22.11.2019 byla vysázena nová ja-
vorová (babyková) alej podél chodníku 
ke hřbitovu ve Velkých Opatovicích. Vý-
sadbě předcházelo vykácení náletových 
dřevin, akátů a jasanů podél komunika-
ce 3742. Stromy byly výrazně nakloněné 
nad komunikaci a vzhledem k hustotě 
stromů by při odstranění nestabilních 
jedinců správcem komunikace došlo 
k uvolnění sponu a oslabení odolnosti 
proti větru. Případný pád dřevin by způ-
sobil bezprostřední ohrožení provozu 
na přilehlé komunikaci a chodníku. Pro-
to se město se správcem komunikace 
dohodlo na kácení a revitalizaci plochy. 
Projektovou dokumentaci zpracovala 
firma SAFE TREES s.r.o. a výsadbu pro-
vedl zahradník Petr Dokoupil. Rada pro 
veřejnou zeleň schválila navržený javor 
babyku pro výhodu domácího druhu  
(z hlediska ochrany přírody pozitivní vliv 
na biodiverzitu) a pro dlouhodobé zku-
šenosti (snáší suchá i vlhká stanoviště, 
přistínění, znečištěné ovzduší, posypové 
soli atd.). Svou velikostí 10-15 m a obje-
mem koruny vytvoří adekvátní liniový 
prvek na rozhraní sídla a krajiny. Výsad-
ba byla financována částečně z rozpočtu 
města a částečně z amerického grantu 
GreenPrint. Tuto mimořádnou dotaci zís-
kalo město za vítězství „Zádvorské lepe“ 
v anketě Strom roku 2018, kterou pořádá 
Nadace partnerství z Brna.

Ing. Kateřina Gerbrichová,  
starostka města

          MUDr. Dalibor Badal, 
 předseda komise pro veřejnou zeleň

města Velké Opatovice
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Informace z jednání městské rady
Městská rada dne  4.11.2019
I. schválila
1.  Zápis a usnesení č. 29 z jednání Rady měs-

ta Velké Opatovice dne 21.10.2019
2.  Smlouvu uzavřenou mezi Městem Vel-

ké Opatovice a VOS zemědělců, a.s. Vel-
ké Opatovice ve věci zabezpečení zimní 
údržby komunikací v majetku města na 
období 2019 – 2020 a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy

3.  Smlouvu o zřízení věcného břemene  
č. 9900103993 uzavřenou mezi Městem 
Velké Opatovice a GasNet, s.r.o. a Ing. L. S. 
ve věci zřízení věcného břemene – uložení 
plynové přípojky do pozemku p.č. 1211/1 
v k.ú. Velké Opatovice a pověřuje starost-
ku podpisem smlouvy

4.  Smlouvu o výpůjčce uzavřenou mezi Měs-
tem Velké Opatovice a VOS zemědělců, 
a.s. Velké Opatovice a pověřuje starostku 
podpisem smlouvy

5.  Dohodu o zániku nájmu bytu uzavřenou 
mezi Městem Velké Opatovice a p. L. C. ke 
dni 30.11.2019

6.  Ukončení Smlouvy o nájmu nebytových 
prostor uzavřenou mezi Městem Velké 
Opatovice a Sdružení hasičů Čech, Mo-
ravy a Slezska OS hasičů Blansko ke dni 
30.11.2019

7.  Předchozí písemný souhlas k přijetí daru 
do majetku ZŠ Velké Opatovice od Místní 
akční skupiny Boskovice PLUS v hodnotě 
5.486,- Kč

8.  Povolení spol. Vegacom a.s. ke vstupu do 
místní komunikace u rodinného domu 
č.p. 210 za podmínky uvedení povrchu do 
původního stavu a zřízení věcného bře-
mene

9.  Pomoc RC Motýlek při zajištění Svatomar-
tinského lampionového průvodu konané-
ho dne 16.11.2019 od 17:00 hod

10.  Doplnění Směrnice č. 1/2015 „vyhrazení 
trvalého parkovacího místa ve Velkých 

Opatovicích“ v článku III., písm. 4 : V loka-
litách Náměstí Míru, zdravotní středisko, 
bývalá SŠUPT a parkoviště u Orlovny Pod 
Strážnicí nebude možno zřídit vyhrazené 
trvalé parkovací místo

11. Projekt obnovy zeleně podél nového 
chodníku ke hřbitovu dle návrhu spol. 
SAFE TREES, s.r.o.

12.  Výši dotací poskytovaných městem pro 
spolky a sociální služby pro rok 2020 ve 
výši 1,755.423,- Kč

13.  Jmenování členů komise pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek soutěže – 
„Velká Roudka –  napojení na vodovod 
Velké Opatovice“  

14.  Jmenování náhradníků členů komise 
pro hodnocení nabídek soutěže – „Vel-
ká Roudka – napojení na vodovod Velké 
Opatovice“

15.  Zadávací dokumentaci na veřejnou zakáz-
ku malého rozsahu na stavební práce akce 
„Odstranění mostu VO-M006 a výstavby 
lávky pro pěší“

16.  Návrh smlouvy o dílo na dodavatele za-
kázky malého rozsahu na akci „Odstraně-
ní mostu VO-M006 a výstavby lávky pro 
pěší“

17.  Uspořádání silvestrovského ohňostroje 
dne 31.12.2019  

18. Dodavatele silové elektřiny pro Město Vel-
ké Opatovice a jím zřízené příspěvkové or-
ganizace spol. E-ON, při využití Individuál-
ní ceny pro rok 2020 s nabídnutou cenou 
ve výši 853.565,- Kč

Městská rada dne 18.11.2019
I. schválila
1.  Zápis a usnesení č. 30 z jednání Rady měs-

ta Velké Opatovice dne 4.11.2019
2.  Smlouvu o dílo uzavřenou mezi Městem 

Velké Opatovice a VODÁRENSKÁ AKCIO-
VÁ SPOLEČNOST, a.s. na projekt „ČOV Vel-

ké Opatovice – oprava části technologie 
čerpání vratného kalu“ a ukládá starostce 
uzavřít smlouvu

3.  Zveřejnit  záměru na pacht částí pozemku 
p.č. 48/1 v k.ú. Velké Opatovice o výmě-
rách 65 m2 a  80 m2 zahrádkářským úče-
lům

4.  Zařazení žádosti p. J. B. do seznamu ucha-
zečů o přidělení garážového stání v zamy-
šlené stavbě garáží na části pozemku p.č. 
307/1 v k.ú. Velké Opatovice

5.  Pořadí nabídek na veřejnou zakázku 
„Velká Roudka – napojení na vodovod 
Velké Opatovice“: 1) REISTAV CZ s.r.o. – 
5.637.643,78 Kč bez DPH, 2) Montáže in-
ženýrských sítí spol. s r.o. – 6.439.295,11 Kč 
bez DPH, 3) VHS Brno, a.s. – 8.600.204,- Kč 
bez DPH

6.  Výsledek výběrového řízení na pojištění 
vozového parku Města Velké Opatovice 
pro další pojistný rok – pojištění bude 
sjednáno s Českou pojišťovnou a.s. za cel-
kovou cenu 50.924,- Kč

7.  Předchozí písemný souhlas k přijetí daru 
do majetku 1. MŠ Velké Opatovice v hod-
notě 2.743 Kč od MAS Boskovicko PLUS, 
z.s.

8.  Poskytnutí finančního daru Sjednocené 
organizaci nevidomých a slabozrakých 
České republiky, z.s.ve výši 4.000,- Kč

9.  Poskytnutí daru ZO Svazu včelařů Velké 
Opatovice ve výši 1.500,- Kč

10.  Rozpočtové opatření č. 13
11. Nabídku spol. Art Lighting Production, s.r.o.  

na dodávku scénické osvětlovací techno-
logie ve výši 445.740 Kč včetně DPH 

12. Pořadí přidělení bytu v bytovém domě 
Eduarda Ušela č.p. 678/10: 1) pí L. K., 2) pí 
A. S., 3) pí M. P.

Plné znění Usnesení rady naleznete na 
stránkách: www.velkeopatovice.cz

MěSTSKý úřAd VeLKé OpATOVIce INfORMuje

BIO OdpAd
Při kontrolách obsahu především hnědých kontejnerů (nádoby 1 100 l), umístěných ve veřejně 
přístupných hnízdech pro tříděný odpad nebo v hnízdech u panelových domů, stále dochází ke 
špatnému třídění BIO odpadu. S BIO odpadem se v kontejnerech objevují plasty (především plas-

tové sáčky), papíry, sklo, keramika apod. 
Žádáme občany, aby tyto složky umisťo-
valy do k tomu určených kontejnerů. Takto 
znehodnocený BIO odpad skončí na sklád-
ce, a ne v kompostárně! 
V zimních měsících se BIO odpad ze všech 
nádob bude svážet 1x za 4 týdny, tedy  
v měsících prosinec až březen, od dubna 
bude opět vývoz po 2 týdnech. 
Novinkou pro rok 2020 je svoz BIO kon-
tejnerů z hnízd a od paneláků s týdenním 
vývozem (v roce 2019 byl dvoutýdenní vý-
voz), a to od června do srpna. 
      
Ing. Kateřina Gerbrichová, starostka města

upOzORNěNÍ
Katastrální úřad upozorňuje vlast-

níky nemovitostí, u  nichž došlo 

ke sloučení či  změně druhu po-

zemků v rámci prováděné revize 

katastru v roce 2019, na nutnost 

nahlášení této skutečnosti do 

konce ledna 2020 na Finanční 

úřad v Boskovicích.
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     pohotovostní služby 

na zubním oddělení
Víkendy od 8-13 hod., mimo výše  

uvedenou dobu je služba zajištěna v Brně, 
úrazová nemocnice, ponávka 6  

- tel. č.: 545 538 111

4.1. Mudr. Šumberová 

 Lysice, Komenského 429 

 516 472 227

5. 1. Mudr. Štrajtová 

 Černá Hora, Zdrav. středisko 

 608 220 806

11. 1. Mddr. Šméralová K. 
 Boskovice, Lidická 8 

 731 074 479

12.1. Mudr. Ševčíková R. 
 Poliklinika Blansko, Sadová 33 

 516 488 454

18. 1. Mudr. Ševčíková B. 
 Blansko, Svitavská 1A  

 516 416 386

19. 1. Mudr. Stojanov 

 Blansko, B. Němcové 1222/15 

 605 184 479

25. 1. Mudr. Staňková V. 
 Jedovnice, Zdrav. středisko 

 516 442 726

26. 1. Mudr. Sládek 

 Velké Opatovice, nám. Míru 492 

 516 477 319

Beseda s důchodci
Dne 14.11.2019 se jako  každoročně konala v sokolovně akce  Sboru pro občanské záležitosti při 
MěÚ Velké Opatovice ,,Beseda s důchodci,,.
Účast byla letos velká, přišlo 162 občanů. Každý host obdržel poukaz na  kalendář s  fotografiemi 
mikroregionu Malá Haná, který si může vyzvednou na Infocentru Velké Opatovice.
Pěkné vystoupení předvedli žáci Základní umělecké školy Velké Opatovice, mažoretky ze Zá-
kladní umělecké školy v Jevíčku a dechový soubor Malohanačka. Akci zahájily děti z 2. Mateřské 
školy na ulici Eduarda Ušela.
S novinkami v našem městě seznámila přítomné starostka Ing. Kateřina Gerbrichová. 
Na závěr bych rád poděkoval všem účinkujícím a všem členům sboru pro občanské záležitosti za 
dobře připravenou a zorganizovanou akci. 

                                                               Slavomír Kafka, předseda SOZ

PF 2020 
Ruce, které by uměly uchopit,  dávat a nepočítat,
oči, které by uměly vidět nouzi a druhým bylo dobře  
pod jejich pohledem,
uši, které by zaslechly hlas toho, kdo prosí o slyšení  
a pochopení, i když to ruší mé pohodlí,
ústa, která by nikdy nevyřkla nic, co raní,   
pronášela jen slova léčivá a uměla vykouzlit úsměv,
srdce, které by nabízelo útočiště a teplo, bohatě odpouštělo  
a umělo sdílet i radost s láskou.

Vám  přeje  2. MŠ Velké Opatovice, Ed. Ušela

TřÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

jak mohu sbírku podpořit?
• finančním darem nebo dárcovskou SMS 
• jako koledník
• finančním darem při Tříkrálovém koncertě

Kdo koleduje?
Do ulic obcí a měst vychází více než 14 tisíc kolednických skupinek (při-
bližně 50 000 dobrovolníků). Sbírka má ustálená pravidla, vedoucím 
skupinky musí být dospělá osoba vybavená průkazem koledníka.

Ve Velkých Opatovicích se bude koledovat 4. 1. 2020  
v dopoledních hodinách.

O sbírce
Tříkrálovou sbírku pořádá každoročně charita Česká republika. Sku-
pinky koledníků, doprovodné akce i distribuci pokladniček organizují 
jednotlivé místní Charity, často ve spolupráci s farnostmi, školami či 
různými mládežnickými organizacemi.

Úspěch celé sbírky závisí na aktivitě tisíců lidí ve všech koutech republi-
ky, často i v obcích o několika desítkách obyvatel. Tříkrálová sbírka je 
největší dobrovolnickou akcí u nás a jsme rádi, že díky věrným koor-
dinátorům, koledníkům i dárcům ji můžeme opět uspořádat.
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Máme tu nový rok 2020, rok se zajímavým číslem. Překlápí se nám  
i školní rok, končí první pololetí a pomalu se bilancuje. Máme tu i první 
výsledky školních kol olympiád a sportovních soutěží. Tak co tu tento-
krát máme:

Olympiáda z českého jazyka
Mateřský jazyk, ten zvládnu! Ale jak sami víme, ne vždy to bývá s češ-
tinou jednoduché. co zvláštností, záludností či překvapení skrývá náš 
mateřský jazyk, se přesvědčili žáci 8. a 9. ročníku v letošním školním 
kole olympiády z českého jazyka. Nejprve je čekala mluvnická část 
plná úkolů, např. Napište ustálené podoby následujících frazémů – Pod 
svícnem bývá nakapáno voskem. Toto je pro některé žáky velmi těžké,  
s příslovím se setkají opravdu jen ve škole, řada lidí je dnes už nepouží-
vá, což je velká škoda, jak by určitě pravila paní Kateřina z legendárního 
Saturnina. Slohová část měla téma Tomu říkám překvapení. Skutečně 
se některým velmi povedla a překvapilo nás, co si pisatelé za překvape-
ní zvolili. A jaké jsou výsledky?
Letos máme dělená místa: 1. místo Z. Buňatická 9. A, K. Sychrová 9. B, 
2. místo M. Živná 8. B, P. Vykydalová 9. B, 3. místo L. Tománková 8. B, M. 
Koutná 9. B.
Blahopřejeme!

  Mgr. Markéta Illová

Olympiáda z dějepisu
Také olympiády z dějepisu se zúčastňují žáci 8. a 9. ročníku, protože 
se jedná o velmi náročnou soutěž, na kterou je nutno se připravovat 
i samostatně. Zadání jsou totiž často monotematická napříč stoletími 
– např. léčitelství, rozvoj měst. Letos se úkoly věnovaly neklidnému 
přelomu 19. a 20. století, především první světové válce. Pro osmáky je 
to složitější, protože toto učivo je teprve čeká, ale nedali se a bojovali.
A výsledky? 1. místo Z. Buňatická 9. A, 2. místo M. Truhlář 9. B, 3. místo 
L. Tománková 8. B.
Blahopřejeme!

Mgr. Markéta Illová

Recitační soutěž 2. stupně
Znám křišťálovou studánku, kde nejhlubší je les… Pamatujete? Schvál-
ně, kolik básní ze školních let si vybavíte? Vezmi žlutou tužku, nama-
luj mi hrušku? Byl pozdní večer, první máj? Zemřela matka, do hrobu 
dána? Klasikové české poezie i moderní autoři zazněli na školní reci-
tační přehlídce 2. stupně. Pěkné to bylo odpoledne plné poezie. A vý-
sledky klání?
6. a 7. třída: 1. místo J. Pařízková 6. B, 2. místo S. Petrželková a Š. Prosser 
6. A, 3. místo A. Kouřilová 7. B
8. a 9. třída: 1. místo K. Jelínková, 2. místo L. Tománková, 3. místo E. 
Dufková, všechna jsou z 8. B.
Všem recitátorům gratulujeme! 

Mgr. Markéta Illová

Lezecké závody na obtížnost
 Naše lezecká stěna zažila velké závody na obtížnost. Do klání se pustilo 
celkem 63 závodníků z 10 základních škol v 7. kategoriích. Čekaly je 
obtížné cesty, stopky a velká konkurence. A jak dopadli naši závodníci?
Chlapci 4. a 5. třída: 3. místo O. Štindl
Dívky 6. a 7. třída: 2. místo M. Nahodilová, 3. místo N. Kroupová
Chlapci 6. a 7. třída: 3. místo D. Dobeš  
Dívky 8. a 9. třída:  2. místo Z. Hauznerová, 3. místo E. Rikanová  
a K. Jelínková
Chlapci 8. a 9. třída: 3. místo P. Bažant
Gratulujeme! 
                 Mgr. David Ševčík

A příště budou další úspěchy! Těšte se a pátrejte po našich stránkách, 
FB a i zde ve zpravodaji!
      Mgr. Markéta Illová 

co se děje v naší škole

(1979 – 1980) 40. výročí založení samostatné ZUŠ 
Velké Opatovice (2019 – 2020)

Vážení spoluobčané, příznivci naší školy a pravidelní návštěvníci našich 
akcí,
jak už jsem vás informovala v listopadovém vydání velkoopatovické-
ho Zpravodaje, připravuje naše škola v příštím kalendářním roce ve 
spolupráci se studenty JAMU řadu klavírních recitálů.  V rámci těchto 
koncertů se vám představí také hosté s jiným nástrojovým zaměřením. 
První koncert se uskuteční ve čtvrtek 9. 1. 2020 od 18:00 v zámeckém 
sále ZUŠ.
Můžete se těšit na setkání s klavírním uměním Jany Rambouskové  
a flétnistky Marie Kralovičové. Na programu zazní klavírní sonáta C dur 
č. 21 „Valdštejnská“, Etuda c moll op. 10, č. 12 „Revoluční“, Etuda e moll 
op. 25, č. 5, Nokturno c moll op. 48, č. 1 a Balada f moll op. 52, č. 4 Fryde-
ryka Chopina a po krátké přestávce vyslechnete Fantazii Philippa Gau-
berta či 1. sonátu pro flétnu a klavír Bohuslava Martinů v podání Marie 
Kralovičové za klavírního doprovodu Jany Rambouskové.
Jana Rambousková (nar. 1994) je absolventkou brněnské konzervatoře. 
Nyní studuje hru na klavír ve 4. ročníku Akademie múzických umění  
v Praze u doc. Ivo Kahánka. Díky programu Erasmus měla možnost rok 
studovat na hudební akademii v Krakově, kde se věnovala především 
skladbám Fryderyka Chopina. Mimo sólové hraní se s oblibou věnuje 
také komorní hře a působí i v nedávno založené tříčlenné nonartifici-
ální kapele. Vyučuje na Základní umělecké škole Štefánikova v Praze 5 
hru na klavír.

Marie Kralovičová (nar. 1993) je absolventkou brněnské konzervatoře 
ve hře na flétnu. V současnosti vyučuje na dvou ZUŠ a ve volných chví-
lích se věnuje studiu krásných flétnových kusů. Zároveň účinkuje v jazz-
-swingové kapele a rovněž jako flétnistka a zpěvačka ve folkovém triu.
Těšíme se na setkání s vámi!

Marcela Ladecká, ředitelka ZUŠ Velké Opatovice

PF 2020
Vážení spoluobčané, 

děkujeme za vaši přízeň a spolupráci v uplynulém roce 
a přejeme vám všechno nejlepší, pevné zdraví a štěstí  

v roce 2020! Těšíme se na další společná setkání! 

Marcela Ladecká, ředitelka ZUŠ Velké Opatovice 

žáci, učitelé a provozní zaměstnanci 

Základní umělecké školy Velké Opatovice

zprávy ze zuŠ Velké Opatovice

m
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Významné události od roku 1969
ve městě Velké Opatovice

Pokračování 
1990 – Zahájeny práce ve vyhořelé části zámku, v r. 1994 stavba po-

stavena.
 Velkoopatovický rodák P. Josef Hrdlička jmenován v Olomouci 

světícím biskupem. První slavnostní bohoslužbu uskutečnil ve 
zdejším kostele sv. Jiří 29. dubna na pouť.

1991 - Dokončena výstavba 100 bytových jednotek na tzv. Kacíři, pře-
jmenováno na náměstí Míru.

 Probíhají oslavy 200 let budovy kostela sv. Jiří.
1992 -  Ustanovena městská policie v počtu 3 strážníků – sídlo na ná-

městí Míru č. 538.
 Dokončena dostavba středního odborného učiliště.
1994 -  Poštovní úřad přemístěn na ulicí Dlouhá.
1995 - Ukončena plynofikace města.
1995 - 1997 – Probíhá generální oprava kostela sv. Jiří.
1996 - Dokončena přístavba hasičské zbrojnice.
1998 -  Zbourána benzinová stanice a na jejím místě postavena nová. 

Pořízen nový prapor města k 690. výročí první písemné zmínky 
o Opatovicích (Velké Opatovice od roku 1888).

2000 - Postaven nový kříž na hřbitově Pod Doubím.
2002 - Při Památníku města ustanovena Muzejní rada.
2004 -  Zahájena bytová výstavba v lokalitě Pod Doubím.
 Otevřeno Infocentrum v domě č. 264, následně sloučeno  

s městským kulturním střediskem.
2005 -  Kácení zámecké lipové aleje kvůli špatnému stavu stromů – 

samovolné padání. Na podzim vysázeny nové stromy – javor 
horský – klen.

 Zahájena likvidace starého hřbitova.
 Otevřeno výjezdové stanoviště Zdravotnické záchranné služby 

Jihomoravského kraje v budově policie na nám. Míru.
2006  -  Rozhodnuto o výstavbě Moravského kartografického centra  

v atypické stavbě v zámku.
 Otevřena naučná stezka ve Velkých Opatovicích a okolí, která 

mapuje památky města.
 Otevřena Naučná stezka Hanýsek v okolí Velkých Opatovic 

sdružením Renata se sídlem v Bělé u Jevíčka.
 Položen základní kámen ke stavbě koupaliště v lokalitě zvané 

„na rybníku“ – za fotbalovým hřištěm.
 Dokončen rozvod kabelové televize.
 Ukončeno restaurování památkově chráněných soch.
2007 -  Dokončena dostavba vyhořelé části zámku – otevřeno Morav-

ské kartografické centrum.
  Návštěva prezidenta ČR Václava Klause s chotí Livií.
    Zdena Budínová, Památník Města

připomenutí
Psaním tohoto článku chci čtenářům Zpravodaje připomenout, co se 
ve městě za poslední měsíce zvelebilo. Na přední straně Zpravodaje 
vás podrobně s těmito změnami seznamuje paní starostka města, ale 
nevadí, když si vše osvěžíte. Kdo má možnost, může si vše ověřit na 
webových stránkách našeho města, ale …

- Město osvěžily opravené nové fasády na Infocentru, Městské policie, 
zámeckého sálu a kina.

- Opravený pomník Padlým hrdinům z I. světové války září čistotou  
a zviditelnil se. (Sochu zhotovil v r. 1926 akademický sochař Alois Bu-
čánek, zemřel 9.5.1945 v Terezíně na tyfus – pozn.). Dále restaurová-
ny socha Bedřicha Smetany v parku a socha Jana Nepomuckého pod 
kostelem. Důstojná oslava ke 100. výročí od založení samostatného 
Československa začínala na starém hřbitově, kde byly vysázeny lípy.

- Zhotovený chodník k novému hřbitovu je velmi využíván, dobré je 
i veřejné osvětlení a vysázená javorová alej. V letošním roce je to už 
45 let, co máme nový hřbitov Pod doubím. Probíhá zde také velká 
rekonstrukce – chodníky, nové stromy atd.

- Na Dlouhé ulici před I. mateřskou školou a na náměstí Míru vznik 
nových parkovacích míst, směrem k silnici vysázené sakury. Nyní 
probíhá Pod Strážnicí velká rekonstrukce místní komunikace a par-
kovacích míst.

- Opravena místní komunikace na Bahnách, nyní se řeší most.

- Proběhla velká oprava mostu na ul. Sokolská – naproti bývalé mlé-
kárny.

- Od začátku roku probíhá celková rekonstrukce stálého kina v zámku. 
V zámeckém sále probíhá provizorní promítání filmů do doby ukon-
čení oprav. Stálé kino bylo v zámku otevřeno 12.12.1988. Promítal se 
ruský film Pokání – o J. V. Stalinovi.

- V letošním roce proběhlo hlasování pro český národní strom v anke-
tě Evropský strom rok 2019. Hlasování dopadlo jako u zámecké bo-
rovice v roce 2015. „Zádvorská lepa“ obhájila 5. místo. Velký dík patří 
iniciátorovi MUDr. Daliboru Badalovi za jeho nesmírnou snahu, aby 
již po druhé naše město dostal do povědomí.

- Zaveden nový systém třídění odpadů. Byly rozdány popelnice na 
plast, papír a bio odpad. Lidé se učí odpad třídit.

A mohli bychom pokračovat, ve městě se stále něco děje a výsledky 
jsou viditelné.

Nyní jen stručně

- Již 100 let uplynulo od založení včelařského spolku ve Velkých Opa-
tovicích a okolí. K tomuto výročí byla vydána publikace, která je vel-
mi zajímavá. Autorem 1. dílu je předseda Základní organizace České-
ho svazu včelařů ve Velkých Opatovicích Pavel Ševčík. 2. díl O včelách 
a včelaření na Malé Hané ve stínu minulosti vyšel z pera jevíčského 
učitele a historika Františka Plecha. Brožura je k dostání v Infocentru.

- A dalších 100 let! Měli jsme velikou radost, že naše občanka paní Lud-
mila Šustrová 17. dubna tolika let se dožila. Není známo, že by se  
u nás někdo dožil 100 let. Přejme této milé usměvavé paní ještě zdra-
ví a zdraví!

- Na velkoopatovické nádraží v sobotu 23.11. přijel „Mikulášský vlak“. 
Byla to historická souprava s parní lokomotivou z roku 1922. Přijel 
z České Třebové na své okružní cestě. Na nádraží je přivítalo hodně 
lidí. Kdo chtěl, mohl se vlakem svést do Chornic a dále. V Jevíčku  
a Biskupicích je také přihlížející vítali.

 Tuto tradiční jízdu pořádal Chornický železniční klub pro radost ma-
lých a velkých. Patří jim velké poděkování.

Tak doufám jste si připomenuli změny ve městě.
Děkuji všem, kteří čtou články. Tento Zpravodaj k vám přijde domů 
před Vánocemi, tak vám přeji pěkné a pohodové vánoční dny a pěkně 
oslavte Nový rok. Ať se opět setkáme i v roce nastávajícím.
          

Marie Pospíšilová

Vám přejí
členové Muzejní rady
Památníku Města
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Městská knihovna Velké Opatovice zve na 
cestovatelskou přednášku  

Zlatuše Knollové 

 

  21. ledna 2020 v 17 hodin 

  Městská knihovna Velké Opatovice 

 
 

Než se přeneseme do malebné exotické krajiny 
oplývající čajovými keři, slony, posvátnými 
kravami, pestrobarevnými chrámy a dobrým 
jídlem, kde čas při popíjení šťávy přímo z 
kokosu příjemně ubíhá, zastavíme se na chvíli v 
poněkud odlišném místě - Dubaji. Tady 
spatříme nejvyšší budovu světa, poloostrovy ve 
tvaru palem, největší nákupní centrum, 
Zpívající fontánu, podmořské akvárium a 
mnoho dalších zajímavostí. 
 

Součástí přednášky bude ochutnávka kvalitního 
cejlonského čaje. 

 

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ 

 
 

 

 

Sbor dobrovolných hasičů Velké Opatovice 

Vás srdečně zve na 

SILVESTROVSKÉ  
MAKRELY 

jablíčkový TURBOMOŠT a jiné… 

31.12.2019 
od 15:00hod u hasičské zbrojnice 
 

Klub českých turistů, odbor Malá Haná Velké Opatovice
pořádá pod záštitou Ing. Kateřiny Gerbrichové,  

starostky města Velké Opatovice
25. ročník dálkového pochodu

MALOHANÁCKÁ STOVKA
7. února 2020

START: sokolovna Velké Opatovice, ul. Sokolská 278 (u autobusového nádraží) 
společný start v 20.00 hod.
SPOJENÍ BUS: z Letovic od ČD: 17.11, 17.45, 18.45, 19.11 ze Skalice n.S od ČD: 17.34, 18.37
CÍL: sokolovna Velké Opatovice 
TRASA: cca 100 km – popis trasy a převýšení koncem ledna na webu akce a na startu
STARTOVNÉ:  platba zasláním do 5. 2. 2020 na účet: 2700268496/2010 
(do poznámky uvést jméno) nebo na místě s přirážkou (mimo cizinců)

REGISTRACE: 
•	 spuštění registrace během prosince na webu akce www.kctmalahana.cz
•	 ukončení 5. 2. 2020
•	 na místě startu

ODMĚNA: pamětní list, medaile, razítko IVV a pochodu, občerstvení na trase pochodu
První tři v kategoriích muži a ženy obdrží poháry. 
Trasa pochodu povede převážně po turistických a cyklo trasách.

INFORMACE: 
DUŠAN MACHOUREK, Žleb 278, Velké Opatovice, 679 63
mob.: +420 604 133 866 email: machourek@seznam.cz
   web: www.kctmalahana.cz 
   facebook: KČT MALÁ HANÁ

•	 možnost zakoupení odznaků pochodu a nálepek
•	 akce zařazená do seriálu akcí „IVV“ Internationaler Volkssportverband  +

 „Dvoustovka“ (200 turistických akcí KČT)
•	 každý se účastní akce na vlastní nebezpečí a pojištění
•	 děti do 15 let jen s doprovodem starší osoby
•	 trasy pochodu budou uveřejněny v lednu na webu pochodu
•	 na akci bude pořízen foto a video záznam

Klub českých turistů, odbor Malá Haná Velké Opatovice
pořádá pod záštitou Ing. Kateřiny Gerbrichové,  

starostky města Velké Opatovice
25. ročník dálkového a turistického pochodu

OPATOVSKÉ ŠMAJD
Barvova 60
8. února  2020

START: trasy budou startovat ze dvou míst
VELKÉ OPATOVICE: 2 - 60 km (krátké trasy vhodné i pro kočárky)
MÍSTO: sokolovna Velké Opatovice, ul. Sokolská 278 (u autobusového nádraží) 
Start dle délky tras: 6.00 – 11.00 hod.
SPOJENÍ BUS: z Letovic od ČD 7.06, 10.11   
ze Skalice n. S. od ČD 5.44, 7.34, 9.34
CÍL: sokolovna Velké Opatovice do 22.00 hod.

LETOVICE:  15 - 45 km
MÍSTO: nádraží ČD (restaurace)
Start dle délky tras:  6.00 – 8.45 hod.
SPOJENÍ: trať 260 Brno – Česká Třebová 
CÍL: sokolovna Velké Opatovice do 20.00 hod.
UBYTOVÁNÍ: 7. – 9.2. v sokolovně V. Opatovice ve vlastním spacáku (40 Kč/noc) - sprchy          
na lůžku - Ubytovna města (230 Kč/noc)  tel. +420 776 383 837 
STARTOVNÉ: 30 – 50 Kč
ODMĚNA: pamětní list, něco na cestu, razítka IVV, 200 a pochodu, pamětní medaile

V cíli pochodu od 13 hodin k tanci a poslechu zahraje dívčí rocková skupina Rebelky.
V průběhu odpoledne vystoupí klienti domova Paprsek.

Po oba dny v prostorách sokolovny zajištěno bohaté občerstvení.
Pochod se koná za finanční podpory města Velké Opatovice.
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Včelaři oslavili 100. výročí založení spolku
Dne 9.11 2019 se včelaři sešli na slavnostní výroční schůzi ke 100. vý-
ročí založení včelařského spolku pro Velké Opatovice a okolí. Čestnými 
hosty, kteří naši slavnostní schůzi poctili svojí návštěvou byli paní sta-
rostka Velkých Opatovic Ing. Kateřina Gerbrichová, paní starostka Malé 
Roudky a Skočové Lhoty paní Eva Ženožičková. Za Republikový výbor 
pan Jiří Novotný. Za okresní organizaci předseda Ing. Rostislav Havlík 
a jednatel okresní organizace a předseda Ústřední kontrolní a revizní 
komise Ing. Josef Hanuška. V době založení byli členy včelaři z Velkých 
Opatovic, Borotína, Velké a Malé Roudky,  Skočové Lhoty, Korbelovy 
Lhoty, Brťova, Bělé, Malonína, Smolné, Jevíčka a Jaroměřic a v pozdější 
době  přestoupili ze spolku v Letovicích včelaři ze Svárova a Roubani-
ny. V pozdějších letech se od spolku oddělili včelaři z Bělé, Malonína, 
Jevíčka a Jaroměřic. Timto vznikly nové dva spolky Jevíčko a Jaroměři-
ce. Včelaři za dobu svého trvání  ve spolupráci s vedením obcí vysázeli 
stovky stromů a keřů, které zlepšovaly nektarodárnou a pylodárnou 
pastvu pro svá včelstva. Posledních devět stromů za pomoci včelař-
ských dotací bylo v loňském roce vysázeno v zámeckém parku. Ve ve-
dení spolku se vystřídalo na postu předsedy osm členů vč. současného. 
Z toho spolek vedl pan Pavel Dračka od r. 1937 až do r. 1970 tímto  vedl 
ho přes všechny historické etapy naší republiky. Dalším významným 
funkcionářem byl pan František Zvéška, který byl 13 let jednatelem  
a dále 25 let předsedou. Za dobu trvání bylo uspořádáno 131 předná-
šek, 10 zájezdů. Spolek má v současné době 54 členů a tito ošetřují 859 
včelstev. Za práci pro včelařský spolek obdržel jeden člen čestný titul 
Zasloužilý včelařský pracovník a dále dva členové Vzorný včelařský pra-
covník. Tato ocenění udělil Republikový výbor, který je nejvyšší orgán 
svazu včelařů mezi sjezdy. Dále bylo oceněno 9 členů titulem Vzorný 
včelař, nebo Čestným uznáním okresní organizace. Základní organiza-
ce udělila čestné uznání 12 členům. Z rukou paní starostky zástupce 
spolku obdržel Pamětní list udělený ke stému výročí radou města Velké 
Opatovice.

Za ZOČSV Velké Opatovice, z.s. Pavel Ševčík

Svatomartinský lampiónový průvod
s ohňovou show 2019

Do chladných ulic Velkých Opatovic se v sobotní podvečer 16. listo-
padu 2019 od 17 hodin vydal tradiční již devátý Svatomartinský lam-
piónový průvod. Akce se konala v prostorách hřiště bývalého učiliště, 
odkud se po trase osvětlené svíčkami ve sklenicích vydal průvod vede-
ný každoročně svatým Martinem na koni a po celou cestu doprovázel 
účastníky s rozsvícenými lampióny také ještě jeden jeho druh na koni.
Po návratu průvodu zpět do areálu si mohly děti u sv. Martina vyzved-
nout jako odměnu šťavnaté jablíčko.
Letos bylo jako novinka pro všechny účastníky připraveno po celou 
dobu akce Mobilní planetárium, kde nás svým výkladem přijel oboha-
tit znalostmi z astronomických a přírodních věd z Brna pan Dr. Richard 
Štoudek.
Na závěr vystoupila skupina NOVUS ORIGO z Polné u Jihlavy s tra-
diční skvělou a originální ohňovou show, která byla opět obohacena  

o spoustu nových 
prvků a podle potles-
ku diváků měla opět 
velký úspěch.
Tradičně bylo pro 
všechny návštěvníky 
připraveno občers-
tvení. Od paní Jan-
dové, paní Koutné 
a paní Vyjídáčkové 
jsme měli napečeny 
výborné svatomartin-

ské makové rohlíčky, od firmy Moravec s.r.o. svatomartinské tvarohové 
a povidlové koláče a také jsme si mohli dát k jídlu párek v rohlíku. Pro 
zahřátí teplými nápoji byl připraven svatomartinský svařák, grog, káva, 
čaj a pro děti ve várnicích teplý čaj zdarma. K příjemnému a sladkému 
zahřátí pro dospělé měli také opět připravenou výbornou teplou me-
dovinu Snášelovi.

Děkujeme městu Velké Opatovice za podporu, poskytnutí technické 
pomoci a prostor bývalého učiliště, místním hasičům za nepostrada-
telný dohled při ohňové show, za bezpečnost při průvodu na silnicích 
Městské policii a dobrovolnicím z Klubu aktivních důchodců a rodině 
Chmelové za koňský doprovod.
Hlavně ale moc děkujeme všem ochotným pomocníkům z řad Rodin-
ného centra Motýlek, kteří se na organizaci a přípravě letošního Svato-
martinského lampiónového průvodu podíleli!
Díky nim jsme mohli přivítat letos opět přes 400 návštěvníků této akce 
a vidět plno rozzářených dětských tváří.
Děkujeme za přízeň a příští rok se v listopadové svatomartinské sobotě 
budeme na všechny v průvodu opět těšit!

                                                            Vaše Rodinné centrum Motýlek, z.s.

přednáška prof. phdr. Ivo Bartečka, cSc
Když jsem se 19. Listopadu vypravila do Zámeckého sálu na přednáš-
ku Prof. PhDr. Ivo Bartečka, CSc. zaměřenou na osud obrazu s označe-
ním Československá Mona Lisa, očekávala jsem, že nás čeká večer na,  
v podstatě, akademické úrovni. Pan profesor zcela dostál svému reno-
mé a předložil nám, posluchačům ucelený souhrn faktů, souvislostí, 
reálií i zajímavosti o Janu Zrzavém, jeho životě tvorbě a díle, do které-
ho patří právě i ztracená a znovu nalezená Československá Mona Lisa. 
Chtěla bych touto cestou poděkovat nejen panu profesoru Bartečkovi, 
ale také zaměstnancům kultury. Jsem ráda, že mají odvahu zorgani-
zovat ve Velkých Opatovicích akce v oblastech ne příliš běžných, jako 
je právě výtvarné umění, popřípadě umělecká fotografie, čímž vzpo-
mínám na krásnou červnovou vernisáž a následnou výstavu fotografií 
Prof. Mgr. Jindřicha Štreita Dr.h.. Za občany Velkých Opatovic děkuji  
a přeji do další práce všem dobré nápady a vytrvalost. 

      Mgr. Martina Ondrová

Kurz netradičních vánočních vazeb
Odbor kultury města Velké Opatovice uspořádal 21 listopadu v zámec-
kém sále kurz Netradičních vánočních vazeb s floristkou paní Gabrielou 
Staňkovou. Jsme sice zvyklí zkrášlovat si své domovy, přesto bylo vel-
mi milé zkusit něco nového, netradičního, navíc s přidanou hodnotou 
hand made. Paní Gabriela Staňková je zcela nepochybně odbornicí ve 
svém oboru, její práce ji však především velmi baví a tímto entuzias-
mem dovede nakazit i účastníky svých kurzů. Když vezmeme v úvahu, 
kolik různých přízdob jsme měli k dispozici, jak nás paní Gabriela vedla, 
a že jsme si za velmi příznivou cenu odnášeli domů vlastnoručně vyro-
bené 3 vánoční dekorace, pak nezbývá než opět poděkovat jak lektorce 
tak organizátorům akce. Na závěr si dovolím poukázat na ještě jeden 
rozměr tohoto listopadového podvečera, a tím je společně strávený čas 
při rukodělné činnosti. Krásně to vystihla kolegyně tvořící vedle mě slo-
vy: ,, To společné draní peří v minulosti, mělo něco do sebe!“ 

Za účastníky kurzu Mgr. Martina Ondrová

Šťastný nový rok 2020
Přelom roků je důvodem pro bilancování i nová předse-
vzetí. Také členové zahrádkářského spolku hodnotí to, co 
se jim podařilo, co nebylo důvodem k radosti a přemýšlí  
o tom, co by se mohlo zlepšit.

Uplynulý rok pro nás byl rokem volebním. Byl zvolen nový výbor. Sice 
méně početný než v minulých letech, ale pro zlepšení kontaktu s člen-
skou základnou ho doplnili další členové, kteří by měli přispět k užšímu 
propojení výboru a ostatních členů organizace. Někteří z nich jsou ak-
tivní, někteří jsou však limitováni jinými úkoly. Nová koncepce se ješ-
tě nevžila tak, aby se záměr realizoval k plné spokojenosti. Musíme se 
snažit, aby se podařila zlepšit spolupráce se všemi členy. Vím, že věková 
struktura nedává mnoho předpokladů pro nějaké zásadní změny, ale 
aspoň pocit větší sounáležitosti se spolkem by byl úspěchem.
Prvními krůčky by mohla být pravidelná setkávání členů k vzájemné vý-
měně zkušeností, případně získávání odborných informací od lektorů. 
To se nám podařilo v uplynulém roce ve dvou případech. Potěšující byl 
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i zájem některých nečlenů o přednášku zaměřenou na pěstování vinné 
révy v našich klimatických podmínkách.
Naopak malý zájem a možná i podcenění organizace byl v případě po-
řádání zájezdů. Úspěšný byl pouze jeden, na Florii Kroměříž.  Na pod-
zimní výstavu do Šlapanic, dlouhodobě plánovanou, nedošlo z důvodu 
opomenutí pozvat členy. U třetího je naopak možné si oddechnout, že 
ten zájem nebyl moc velký, protože účastníci ve Slavkově narazili na 
zavřené dveře, když organizátoři neavizovali zrušení výstavy pro nedo-
statek exponátů.
Naše tradiční výstavy se přes všechny problémy, které nevyzpytatelné 
počasí přináší, podařilo s úspěchem připravit díky již osvědčenému 
týmu pod vedením Jany Smékalové a Marcely Prosserové. Upřímné po-
děkování však patří všem, kteří se podíleli na dodání exponátů a jejich 
aranžování.
Stejně dobře je možné hodnotit i přátelský večírek, kterým obohacu-
jeme plesovou sezonu. A také zde je slušné poděkovat těm, kteří se 
podílejí na přípravě a především sponzorsky na bohaté tombole.
Určitým břemenem pro ZO je péče o Dům zahrádkářů. Díky dotacím 
města Velké Opatovice se daří řešit nejožehavější problémy v jeho 
údržbě, ale stále častěji musíme sahat k  dodavatelskému způsobu 
zajišťování. Přesto se ještě najdou ochotné ruce nějakou práci odvést  
a proto je třeba před brigádníky, někdy i v pokročilejším věku, “smek-
nout klobouk”. 
V uplynulém roce byla dokončena oprava dřevomorkou postižené vaz-
by, v jedné místnosti je nové linoleum, nové dveře u vstupu do sklepa 
nahradily ty rozpadající se a před objektem byla zpevněna plocha pro 
případné odstavení vozidel návštěvníků. Elektroplynová kamna umož-
ňují vytápění objektu bez organizační i finanční zátěže vyplývající z po-
vinných kontrol komína.
Poděkování patří i všem návštěvníkům, jejichž zájem o pořádané akce 
je povzbuzením do další práce. Milá bývá návštěva dětí, pro které pře-
devším otevíráme výstavy i v pracovní den a dáváme tak možnost 
paním učitelkám seznámit ty nejmenší se vším, co se na zahrádce dá 
vypěstovat. Škoda, že opadl zájem základní školy.
V novém roce chceme pokračovat v tradičních činnostech vč. “přátel-
ských” posezení. Pokud se podaří upravit dvorek, rádi bychom naváza-
li spolupráci s chovateli drobného zvířectva a alespoń jednu výstavu 
udělali společně a akci tak zatraktivnili pro více návštěvníků.
Všechno však bude záležet na chuti, zdraví, nápadech a aktivitě členů.
závěrem mi dovolte ještě jednou poděkovat všem členům za věr-
nost, členům výboru a pomocnému týmu za aktivitu, městu Velké 
Opatovice za finanční pomoc, všem ostatním sponzorům za jejich 
dary a návštěvníkům našich akcí za zájem.
Do nového roku 2020 přeji nejen členům naší ZO, ale všem čtenářům 
zpravodaje, především pevné zdraví, štěstím a pohodou prozářené dny 
a splnění všech vlastních přání.

Miloslav Krejčíř, předseda ZO ČZS

Vesele do nového roku
Babička ráno říká svému dospívajícímu vnukovi: „Vnoučku 
můj, zase jsem ve snu lítala na motorce a vznášela se jako na 

vlnách po celém městě s vlajícími vlasy.
„Babi,“ zlobí se vnuk, „kolikrát ti mám opakovat, že tvoje tabletky jsou 
v té druhé krabici!“

Potkají se dva kamarádi: „Nazdar! Tak jsem slyšel, že jsi se oženil?“ 
„Máš pravdu, v závodní jídelně mi nechutnalo.“ 
„A pomohlo to?“ „Jo, teď už mi v závodní jídelně chutná!“

Muž přijde opilý domů. Manželka mu dá facku a ptá se ho: „Řekni, bu-
deš ještě pít?“ 
Muž mlčí. Dostane z druhé strany další facku. „Řekni! Budeš ještě 
chlastat?“ 
„No tak jo“,  konečně povídá muž. „Nalej!“

„Drahoušku, konečně se ti splní tvůj sen. Budeme bydlet v drahém 
bytě.“ 
„Opravdu, miláčku a kam se budeme stěhovat?“ 
„Nikam, jen nám zvedli nájem.“

Manželka vejde do pokoje zrovna ve chvíli, kdy se a obrazovce objeví 
titulek: „Česká republika - Kanada“ 
Otočí se na manžela a povídá: „To se chceš dívat znova? Vždyť to dávali 
vloni?“

Manžel se vrací domu a narazí na rozčilenou ženu v předsíni. 
Ona: „Trošku ses zdržel, co, supermane?“ 
On: „Mohu ti to vysvětlit. Mrzí mě to, drahá, ale byl jsem s klienty..“ 
Ona: „A diskutovali jste celou noc až do sedmi ráno, jo, supermane?“ 
On: „Nech mě prosím domluvit, získal jsem nového klienta pro firmu. 
Byli jsme u Itala, dobře jsme se najedli...“ 
Ona: „A to do 7 ráno? Supermane, za jak hloupou mě máš?!?“ 
On: „Ano, přiznávám, šli jsme potom na bar něco vypít, do 3 hodin....“ 
Ona: „Jasně, supermane, do 3 hodin. A co bylo potom do 7, superma-
ne?“ 
On: „No jo, potom jsme šli do tančírny, ale já jsem se jen díval, byla to 
nuda a...“ 
Ona: „To stačí, supermane, ty ses jen díval a čekal poslušně jako pejsek. 
Co ještě ti mám věřit, supermane?“ 
On: „Prosím tě, už mě nech domluvit a poslouchej... A vůbec, proč mi 
pořád říkáš supermane???“ 
Ona: „Protože jen superman nosí slipy přes kalhoty!!!“

Stěžuje si chlápek kámošovi: 
„Ty, já mám ale smůlu. Potrefily mě dvě katastrofy po sobě.“ 
„Jo a jaké?“ 
„Když jsme se vrátili z dovolené, našli jsme byt vykradený.“ 
„A ta druhá?“ 
„No, když to žena viděla, řekla mi - Když je byt prázdný, tak tady vyma-
lujeme.“         

Miloslav Krejčíř

putování přes Halasovo Kunštátsko
V sobotu 19. října jsme pořádali 7. ročník oblíbeného pochodu Putová-
ní  přes Halasovo Kunštátsko vedeného krajinou kolem Křetínské pře-
hrady a blízkého okolí Letovic.
Start byl tradičně v restauraci na nádraží ČD v Letovicích, čehož mnozí 
účastníci využili a přijeli i zvětší dálky díky dobrému vlakovému spoje-
ní. Počasí bylo pravé podzimní, kontroly s občerstvením nachystány , 
a tak se mohlo na trasy vypravit  183 účastníků.
Většina se rozhodla pro trasu 17 km kolem přehrady, poté na kontro-
lu do hospůdky v Nýrově (opět nachystána výborná česnečka) a zpět 
do cíle v Letovicích. Několik zdatných turistů se rozhodlo pro trasy 35  
a 42 km, které vedly až k Olešnici na Moravě. Počasí nám přálo, trasy 
byly zvlněné, jak je na Vysočině zvykem, a vedly krásnou barvami pro-
kreslenou přírodou.
Po pěkné vycházce jsme v odpoledních hodinách dorazili do cíle  
v restauraci U řeky (bývalá Rybárna) v Letovicích, kde nás čekal diplom 
a památeční buton s Blanickými rytíři. Uchození turisté se občerstvili 
pivkem i nabídka jídel byla široká, takže si každý vybral k snědku, co 
mu chutná.
V cíli pro účastníky zahrála a zazpívala narychlo vytvořená kapela, har-
monika a trubka zněly sálem a mnozí se přidali i zpěvem k této nesou-
rodé, ale s chutí hrající dvojici.

        Za KČT Malá Haná Jarda Barvíř

poslední puchýř
Tradiční celorepublikové ukončení turistické sezóny se letos konalo 
16.listopadu v nedaleké Olomouci. Na naplněný autobus turistů z Vel-
kých Opatovic čekalo několik tras v okolí sv.Kopečku nebo Litovelského 
Pomoraví.  Po zdolaných kilometrech zbyla i chvilka na náštěvu centra 
města. Celková účast 2638 účastníků hovoří o tom, jak populární tako 
akce v České republice je. Každý rok se koná na jiném místě. Příští rok 
zakončení uvítá Brno. 

      Za KČT Malá Haná Dušan Machourek
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foťte, foťte, foťte…  Aneb zajímavosti z okolí
k výstavbě 48 kusů „vysílačů“ v řadě za sebou. Obzvláště pak v tak ná-
ročném terénu, jaké třeba stoupání na Lavičnou jistě představuje.  Lze 
proto očekávat i nasazení vrtulníku k instalaci některých částí desítky 
tun vážících stožárů. Plán realizace je v roce 2026 (ČEPS a.s. svoje plány 
dodržuje). Sloupy tohoto typu a velikosti v ČR ještě moc nenajdete. 
Informace o této stavbě se dají najít na internetu a to i včetně vizuali-
zací celého díla. Daly by se tedy připojit k tomuto článku pouhým stu-
dentským (nejen) dvojklikem  CTRL+C a CTRL+V, ale nerad bych porušil 
nějaká autorská práva a tak nechám dohledání informací na čtenářích 
samotných. 
A pokud jsem se již v článku dotknul viditelnosti výškových staveb  
v regionu a jejich technických dat, zcela jistě mi dáte za pravdu v tom, 
že zde také dominují čtyři komíny P-D Refractories CZ a.s. (dříve MŠLZ) 
ve Velkých Opatovicích, se svojí výškou 85 m (nejvyšší komín) a další 
pak 62 m, 45 m a 43 m. 
A pro úplnost výčtu z regionu viditelných výškových staveb (při dobré 
viditelnosti) nelze nezmínit vůbec nejvyšší bod České republiky, kte-
rým není obecně mylně uváděná Sněžka 1603 m, nýbrž vysílač na Pra-
dědu s nadmořskou výškou 1637 m, jehož vlastní stavba má 146,5 m 
(od roku 1993 snížená z původních 162 m).  
Dále pak je možno vidět i třetí nejvyšší stavbu v ČR vůbec, vysílač Kojál 
– 340 m, kdy nový stožár v roce 1984 nahradil původní vysílač 322 m, 
který byl v té době nejvyšší stavbou v ČR.  
Je tedy patrné, že společnost, její stavby a ráz krajiny prochází změna-
mi, vývojem.  Je myslím dobré mít změny zachycené pro další gene-
race. Obzvláště pak při dnešní tak snadné dostupnosti záznamových 
prostředků. Po stránce technické je dle mne také zajímavé vědět, kam 
sahají schopnosti lidského umu, a to i zde viditelně v regionu. Zrovna 
tak jako různá zajímavá prvenství a technická NEJ….

Grafika a text: Ing. Roman Christ

Foťte, foťte, foťte. Ale také svá data dobře zálohujte a sdílejte. V dneš-
ní době je velmi snadné a jednoduché zachytit historii změn, míst  
i proběhnuvších událostí. Vždyť fotografie se dá dnes snadno pořídit  
i mobilním telefonem, minimálně tedy na dokumentační bázi. Ač je 
to k nelibě profesionálním i amatérským fotografům, nezbývá, než se  
s touto skutečností smířit a respektovat ji. 
Otázka však zní…. Na co zaměřit? Jistě, různé akce, společenské udá-
losti, významné osobnosti, změny v urbanizaci měst i obcí. Ale neje-
nom to. Mění se i naše okolí. To blízké, ale i okolí docela relativně vzdá-
lené, a ač tomu nepřikládáme velký důraz, najednou se ta změna objeví 
i v pozadí fotografií z našeho regionu. Již tak ani nevnímáme siluetu 
vysílače mobilního signálu nad Svárovem nebo blyštící se lopatky větr-
ných elektráren u Žipotína. A přece jen, pokud se na mnohé fotografie 
podrobněji zaměříte, leckde tyto objekty na nich objevíte, a to i přesto, 
že vysílač nad Svárovem (přesněji nad Kamennou svatbou) je vzdálený 
4 km a větrné elektrárny u Žipotína dokonce 19 km. 
A jako příznivec všeho technického bych vám rád doporučil i zhlédnu-
tí obou zde zmíněných technických záležitostí z blízka. Stojí to za to. 
Vždyť dvě ze čtyř větrných elektráren u Žipotína jsou elektrárny typu 
DEWIND D8 o celkovém výkonu – každá 2000 kW (další dvě DEWIND 
D4 – 600 kW) 
a dosahují úctyhodné výšky 120 m, přičemž 80 metrů má nosný tubus 
a 80 metrů je průměr rotoru, každému listu rotoru tedy náleží rovných 
40 metrů. 
Také vysílač nad Kamennou svatbou u Svárova (základová stanice ve-
řejné telefonní sítě EUROTEL s.r.o., dnes O2) patřil v době své výstavby 
(1996) k nejvyššímu příhradovému typu vysílače GSM v ČR vůbec (77,3 
m).
A nově se také chystá nová zajímavá „technikálie“ v naší blízkosti. To, 
co se na úřední desce skrývá pod označením – oznámení záměru  
„V 416 – sdružené vedení s V5592/3“ ve svém důsledku taktéž změní 
pozadí mnohých našich fotografií a nejen to.  Neboť se fakticky jed-
ná o „elektrovod“ z Velkých Opatovic 
do Konice, který je svou zařezávající 
se pasekou do kopce na Lavičné vi-
ditelný pro pozorovatele i fotografy 
z rozličných míst v našem regionu. 
Elektrovod bude jiný, a to tvarem, 
vzhledem, velikostí. Jen ta jeho 
trajektorie zůstane nezměněná.   
A navíc se bude měnit i v čase. Ne-
boť celé vedení v délce 14,6 + 1,1 km  
z Opatovic až do Konice bude odstra-
něno, sloupy demontovány a násled-
ně postaveny sloupy nové, jiného 
typu, většinově konstrukčního typu 
‚s označením „Dunaj“. Převážná vět-
šina těchto nových 48 sloupů bude 
vyšších než 50 metrů (což jinak odpo-
vídá výšce městské věže v Jevíčku), 
nejvyšší sloup této liniové stavby pak 
bude dosahovat až výšky 67,6 metrů, 
čímž překoná i výšku kostelní věže  
v Chornicích, která činní „pouze“ 64,5 
m (pro info: Petřínská rozhledna je 
přesně o jeden metr nižší).  Rozpětí 
ramen stožárů bude jednotné a to 
úctyhodných 29 metrů (pro rovnání: 
jevíčská městská věž má základnu 
cca 8 x 8 m).
Zajímavá bude ale nejen vizuální 
změna, ale i technika a technologie 
výstavby. Nebojím se zde přirovnání 
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VeLKé  OpATOVIce          
31.12. Silvestrovská vycházka na pohoru – 

pořádá KČT, odbor VO - odjezd autobusu 
do Šebetova v 9:36 hod.

31.12. Silvestrovské makrely – pořádá SDH – 
u hasičské zbrojnice – začátek v 15 hod.

1.1. Novoroční vycházka do okolí VO – po-
řádá KČT, odbor VO – sraz u klubovny KČT 
v 10:30 hod. – trasa 6 km – na závěr opé-
kání špekáčků na Hradisku

4.1. Valná hromada SdH – pořádá SDH VO – 
orlovna – začátek v 15 hod.

4.1. Tříkrálová sbírka – pořádá Římskokato-
lická farnost – během dopoledne

9.1. Klub mladých důchodců – další pravi-
delná schůzka – informativní schůzka  
v novém roce – Zámecký sál – začátek  
v 18 hod.

11.1.  přátelský večírek – pořádá Orel jednota 
– Orlovna – hraje Trex Brodek u Konice – 
začátek ve 20 hod. - vstupné 60 Kč

18.1. Společenský ples – pořádá SRPŠ VO 
– hraje skupina Nota Bene - jako host 
vystoupí Street Workout Olomouc - so-
kolovna – začátek ve 20 hod. – vstupné 
100 Kč – program a občerstvení zajištěno 
– bohatá tombola

21.1. cestovatelská přednáška Na Srí Lanku 
přes dubaj – přednáška pí Zlatuše Kno-
llové – Městská knihovna – začátek v 17 
hod. – vstupné dobrovolné

připravujeme:                     
22.2. cavewoman (jeskynní žena) – Nejpro-

dávanější divadelní představení součas-
nosti ve strhujícím podání herečky Dani-
ely Choděrové.

 Mysleli jste si, že Vás už nic nedokáže roze-
smát? Přijďte se podívat na volné pokra-
čování kultovní one man show Caveman 
a seznámit se s hrdinkou nového předsta-
vení o jeskynní ženě Cavewoman.

 Pobaví Vás trochu jiný pohled na lásku 
a partnerské vztahy, na to, co dělá muže 
mužem a ženu ženou, v komedii, která se 
s vtipným nadhledem zamýšlí nad věč 
 ným soubojem obou pohlaví.

 “Obhajoba jeskynní ženy” Emmy Peirso-
nové je humorným pohledem na muže 
a ženy snažící se žít vedle sebe na stejné 
planetě z ženské perspektivy. Diváci jsou 
pozváni do “jeskyně” Cavewoman, kde  
s nimi v odlehčeném duchu sdílí své sta-
rosti, pochybnosti a pocity úzkosti prame-
nící z obavy, zda si vybrala toho pravého. 
Zároveň se vtipně zamýšlí nad spoustou 
dalších témat, například proč mají ženy 
hrůzu z tloušťky, nebo co způsobuje jejich 
nepředvídatelné a často prudké změny  
v chování.

 Autor: Emma Peirsonová
 Obsazení: Daniela Choděrová. Stálé kino. 

Vstupné 320,- Kč. Začátek v 19 hod.
 předvánoční prodej vstupenek  

od 9.12. do 19.12. na Infocentru  
ve V. Opatovicích.

BOROTÍN
11. 1. Myslivecký ples -  pořádá Myslivecké 

sdružení Vanovice – Borotín – hraje skupi-
na Naostro - kulturní dům Vanovice -  za-
čátek ve 20.00 hod.

ceTKOVIce
18. 1. ples SdH cetkovice –  hraje skupina Velet 

- kulturní dům – začátek ve 20 hod.

SVěTLÁ
1.1. Novoroční ohňostroj – výletiště – začá-

tek v 18 hod. 
11. 1.  14. Společenský ples SdH Světlá - hraje 

MIX Boskovice – kulturní dům Cetkovice – 
začátek ve 20 hod.

ŠeBeTOV
11. 1. Hasičský ples – hudba Epicentrum - kul-

turní dům – začátek ve 20 hod.

uHřIce
4. 1. Tříkrálová sbírka

VANOVIce      
1.1. Novoroční přípitek – za kulturním domem 

– začátek v 17 hod.
11.1. Myslivecký ples – hudba Naostro - pořá-

dá Myslivecké sdružení Vanovice-Borotín 
– kulturní dům Vanovice – začátek ve 20 
hod.

ReSTAuRAce pOd KOSTeLeM

 VeLKé OpATOVIce zpROVOzNILA 

KUŽELNU 
pRO VeřejNOST

!! AKce TVRdé dřeVO !! 
prodám palivové dřevo štípané měkké/tvrdé 
rovnané 50 cm/100 cm, sypané 25 cm–50 cm, 

smrkovou kulatinu 2 m. Hájenka Šebetov 
tel.: 606 893 919, zouharhonza@email.cz

STředA – NeděLe 15:00 – 20:00
1 HOd / 200 KČ

RezeRVAce NA TeL. Č.:608 236 126 NeBO V ReSTAuRAcI

Rozloučení s rokem 2019
Ve čtvrtek 5. prosince se členové klubu důchodců v zámeckém sále sešli 
na tradičním Mikulášském večírku.
Při skvělé muzice kapely SLZA ve složení zpěv Petr Křivinka, akordeony 
Jan Charvát a Standa Uhlíř si zatancovali, nebo jenom poslechli, krásné 
písničky. Nálada byla skvělá a věříme, že se i v dalších letech budeme 
scházet a bavit se i při jiných akcích.
Nechybělo malé občerstvení a za to sladké  patří veliký dík členkám pí 
Frumoltové, Brabencové a Roušarové, které obětovaly svůj čas a udělaly 
tím radost všem účastníkům.
K příjemné atmosféře přispěla i paní Ondrová přednesem jedné z poví-
dek Oty Pavla.
 Všem členům Klubu důchodců přejeme  krásné vánoční svátky a zdra-
ví do nového roku 2020 a totéž přeje Klub důchodců Velké Opatovice 
ostatním spoluobčanům!

Miloslav Krejčíř
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DS „teaTrum“ 
 

 

„Kdysi dávno v Mexiku….“ 
 

Zveme vás zve na 
 

XIV. DIVADELNÍ 
PLES 

          7.3.2020 

	 	 Sbor	dobrovolných	hasičů	Velké	Opatovice	
	 	 Vás	srdečně	zve	na	

Hasičský ples 
dne		15.	2.	2020	od	20:00	hodin
sokolovna	 
ve	Velkých	Opatovicích	

hraje	„CLASSIC	BAND“
občerstvení	zajištěno
studená	kuchyně

Předprodej	vstupenek:	
p.Přichystalová	602	948	196,
cena	vstupenky	100,-


